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PROTOKÓŁ NR XIV/07 
 

 

XIV sesji Rady Miasta Bolesławiec odbytej w dniu 26 września                                                                                                                                                                               

2007 r. w Sali Rajców Ratusza – Rynek 41, II p. pod przewodnictwem 

radnej Janiny Urszuli Piestrak - Babijczuk – Przewodniczącej Rady 

Miasta. 

 

 

Sesję rozpoczęto o godz. 9.00 

Sesję zakończono o godz. 15.05 

 

 

Ustawowy skład Rady – 21 radnych 
 

Obecnych wg listy obecności było 18  radnych 

 

 

Ponadto w sesji udział wzięli: 

    
1. Piotr Roman    - Prezydent Miasta 
2. Wiesław Ogrodnik                              - I Z-ca Prezydenta Miasta 
3. Maciej Małkowski                              - II Z-ca Prezydenta Miasta 
4. Mirosława Mitek    - Skarbnik Miasta 
5. Przedstawiciele kadry kierowniczej Urzędu Miasta, jednostek 

organizacyjnych gminy miejskiej oraz goście XIV sesji 
6. Prasa i Telewizja Lokalna „Azart-Sat” w Bolesławcu 

 

 

 

(Listy obecności radnych oraz gości stanowią załączniki nr 1 i nr 2) 

 

Przebieg sesji: 

 
 

Ad 2. Zapoznanie Rady z porządkiem obrad XIV sesji.     

 
Ustalony porządek obrad XIV sesji radni otrzymali                                         

w zawiadomieniach, w terminie ustawowym. 
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Prezydent Miasta złożył w ustawowym terminie dodatkowy projekt 
uchwały, który nie został uwzględniony w porządku obrad XIV sesji. 
Przedłożony przez Prezydenta Miasta projekt uchwały dotyczył przystąpienia do 
sporządzenia zmian studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego miasta Bolesławiec. Projekt ten został wprowadzony w pkt 8.2. 
porządku obrad. Natomiast z porządku obrad zdjęty został  pkt 8.2 – projekt 
uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego miasta Bolesławiec dla terenu przemysłowego zlokalizowanego 
w rejonie ul. T. Kościuszki  i Modłowej.  Zmiana ta została wprowadzona do 
porządku obrad na wniosek Prezydenta Miasta Bolesławiec. 
 

Z wnioskiem o wyjaśnienie wprowadzonej zmiany, polegającej na 
włączeniu do porządku obrad projektu nowej uchwały w sprawie przystąpienia 
do sporządzenia zmian studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego miasta Bolesławiec, wystąpił Radny Józef Burniak.  

 
  W odpowiedzi na złożony przez radnego wniosek, głos zabrał Prezydent 
Miasta Bolesławiec, który wyjaśnił zmiany wprowadzone do porządku obrad. 
Powołując się na pismo Wiceprezesa ds. Inwestycyjnych Wałbrzyskiej 
Specjalnej Strefy Ekonomicznej, nawiązał do kwestii postulatów 
sformułowanych przez Zarząd Wałbrzyskiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej. 
Mianowicie, niecały tydzień przed rozpoczęciem XIV sesji Rady Miasta, z 
kilkumiesięcznym opóźnieniem, do Urzędu Miasta wpłynęło pismo 
Wiceprezesa Wałbrzyskiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej ds. Inwestycyjnych.                           
W przywoływanym piśmie Zarząd Wałbrzyskiej Specjalnej Strefy 
Ekonomicznej (WSSE Sp. z o.o.) wnosi o wprowadzenie do miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego miasta Bolesławiec dla terenu 
przemysłowego zlokalizowanego w rejonie ul. T. Kościuszki i Modłowej dwóch 
zapisów. Pierwszego, sformułowanego w § 13 pkt 3 ppkt 1, odsyłającego w 
zakresie skutków dla przyszłego inwestora -  czyli zakazów, nakazów oraz 
ograniczeń - do odrębnych przepisów uchwały, ewentualnie szczegółowego 
doprecyzowania w istniejącym zapisie skutków dotyczących przyszłego 
inwestora. Drugi z proponowanych zapisów dotyczy § 13 pkt 8, czyli tzw. renty 
planistycznej. Z uwagi na fakt, że opłata, o której mowa w art. 36 ust. 4 ustawy 
o planowaniu przestrzennym, dotyczy zmiany przeznaczenia terenu z dróg i 
usług na teren przemysłowy, zaproponowano wprowadzenie stawki 0%, co nie 
będzie budzić wątpliwości zarówno inwestorów jak i właścicieli gruntów. 
Niestety podejmowane wcześniej próby kontaktu z Wiceprezesem WSSE            
Sp. z o.o. nie powiodły się. Kontakt nawiązany został dopiero w dniu                      
25 września 2007r. Jak podkreślił Prezydent Miasta Bolesławca, o możliwości 
zaistnienia sytuacji, w której koniecznym będzie wycofanie z porządku obrad 
omawianego projektu uchwały, informował już na posiedzeniu komisji, która 
obradowała kilka dni wcześniej. Z uwagi na konieczność naniesienia do 
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projektu uchwały proponowanych przez WSSE Sp. z o.o. zmian, niezbędne jest 
powtórzenie całej procedury związanej z tworzeniem miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego. Dopiero po przeprowadzeniu nakazanych 
prawem procedur, projekt uchwały wycofanej z porządku obrad XIV sesji  z 
naniesionymi poprawkami, wnioskowanymi przez WSSE Sp. z o.o., powróci 
pod obrady Rady Miasta.  
 

Przewodnicząca Rady Miasta poddała pod głosowanie porządek obrad                          
i stwierdziła, że Rada Miasta przyjęła porządek obrad XIV sesji,                                      
z uwzględnieniem zaproponowanych zmian – jednogłośnie, tj. 17 głosami „za”, 
w następującym brzmieniu: 

 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Zapoznanie Rady z porządkiem obrad XIV sesji. 

 3. Przyjęcie protokołów XII i XIII sesji Rady Miasta. 
4. Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Miasta Bolesławiec podjętych na 

XII i XIII sesji odbytych w dniu 29 sierpnia 2007 r. i 12 września 2007 r. 
5. Informacje: 
5.1. Prezydenta Miasta o ważniejszych działaniach podjętych w okresie 

międzysesyjnym. 
5.2. Przewodniczącej Rady Miasta o ważniejszych działaniach podjętych                         

w okresie międzysesyjnym. 
6. Interpelacje, zapytania i wnioski radnych. 
7. Informacja o realizacji budżetu za I półrocze 2007 r. 
8. Projekty uchwał Rady  Miasta: 
8.1. w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych z mieszkańcami 

miasta Bolesławiec za pośrednictwem wyspecjalizowanego podmiotu na 
potrzeby opracowania Planu Rozwoju Lokalnego oraz Lokalnego Planu 
Rewitalizacji miasta Bolesławiec. 

8.2. w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmian studium uwarunkowań i 
kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Bolesławiec 

8.3. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla terenu zlokalizowanego przy 
ul. Zgorzeleckiej w Bolesławcu. 

8.4. w sprawie ustalenia liczby przeznaczonych do wydania w 2008 roku 
nowych licencji na wykonywanie transportu drogowego taksówką. 

8.5. zmianie uchwały Nr IV/24/06 Rady Miasta Bolesławiec z dnia 29 grudnia 
2006 r. w sprawie szczegółowych zasad trybu udzielania i rozliczania 
dotacji przedmiotowych. 

8.6. w sprawie zmian w budżecie miasta na 2007 r. 
8.7. o wyborze ławników do sądów powszechnych na kadencję 2008 – 2011. 



 4 

8.7.1. Sprawozdanie Przewodniczącego Zespołu Opiniodawczego powołanego 
uchwałą nr IX/72/07 Rady Miasta Bolesławiec z dnia 30 maja 2007 r. 
w sprawie przygotowania wyborów ławników do sądów powszechnych. 

8.7.2. Powołanie Komisji Skrutacyjnej. 
8.7.3. Wybory ławników. 
8.7.4. Przerwa: w trakcie przerwy odbędzie posiedzenie Komisja Skrutacyjna.  
9. Sprawy organizacyjne: 
9.1.Informacje bieżące dla Rady Miasta. 
10. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski radnych.  
 
   

 Ad 3. Przyjęcie protokołu XII i XIII sesji Rady Miasta.  

  
Zgodnie ze Statutem Miasta Bolesławiec protokół XII sesji Rady Miasta 

odbytej w dniu 29 sierpnia 2007 r. oraz  XIII sesji Rady Miasta odbytej w dniu 
12 września 2007 r. był wyłożony do wglądu w Referacie Organów Gminy 
Miejskiej – oraz w czasie obecnej sesji. 
 

 Protokół XII sesji Rady Miasta odbytej w dniu 29 sierpnia 2007 r. oraz 
protokół XIII sesji Rady Miasta odbytej w dniu 12 września 2007 r. został 
przyjęty bez zmian i poprawek.   

 

Ad 4. Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Miasta Bolesławiec 

podjętych na XII sesji odbytej w dniu 29 sierpnia 2007 r. i XIII sesji 

odbytej w dniu 12 września 2007 r. 

                        

Pisemne sprawozdanie na w/w temat radni otrzymali przed sesją,                      
w terminie statutowym. 

 
W/w sprawozdanie Rada Miasta przyjęła jednogłośnie, tj. 17 głosami 

„za”, do akceptującej wiadomości.  
 

     SPRAWOZDANIE – zał. nr 3 

 
O godz. 9 

30  
na sesję przyszedł radny Hubert Prabucki 

 

Ad 5. Informacje: 
 

5.1. Prezydenta Miasta o ważniejszych działaniach podjętych w okresie 

międzysesyjnym.  

 

Na w/w temat zabrał głos Prezydent Miasta Piotr Roman. 
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   INFORMACJA – zał. nr 4 

 

 

 

W dyskusji udział wzięli:  
 

Radny Józef Burniak odniósł się do wypowiedzi Prezydenta Miasta, 
dotyczącej oddania w zarząd MZGM budynku byłego Gimnazjum 
Samorządowego nr 3, prosząc o wyjaśnienie znaczenia sformułowania użytego 
przez Prezydenta Miasta, w szczególności o doprecyzowanie, na czym to 
zadanie MZGM będzie polegało i czy sprawowany przez MZGM zarząd nad 
budynkiem zmieni jego dotychczasowe przeznaczenie.  

 
Odpowiadając na pytania Radnego Józefa Burniaka, Prezydent Miasta 

Piotr Roman poinformował, iż MZGM będzie zarządzał budynkiem byłego 
Gimnazjum Samorządowego nr 3 do czasu podjęcia przez Radę Miasta decyzji 
w przedmiocie wspomnianego budynku. Natomiast decyzję Rada będzie mogła 
podjąć dopiero po zapoznaniu się z aktualnie sporządzaną na zlecenie Urzędu 
Miasta ekspertyzą dotycząca remontu budynku. Bez takiego opracowania nie 
jest możliwe podjęcie odpowiedniej decyzji, z uwagi na konieczność 
oszacowania kosztów remontu budynku. Należy się spodziewać, że koszt ten 
będzie dosyć wysoki, prawdopodobnie wielomilionowy. Jak podkreślił 
Prezydent Miasta kilka lat temu, gdy Gmina Wiejska rozważała możliwość 
przejęcia budynku na szkołę, oszacowany wówczas koszt jego remontu 
oscylował blisko 5 mln. zł. Wspomniany remont jest natomiast niezbędny z 
uwagi na zalecenia Straży Pożarnej oraz Inspekcji Pracy.  

 
 

Kolejną kwestią zgłoszoną przez Radnego Józefa Burniaka była kwestia 
odczytania przez Prezydenta Miasta wystąpienia wójtów, burmistrza i 
prezydenta w przedmiocie przejęcia przez Powiat Bolesławiecki dróg 
znajdujących się dotychczas w zarządzie Województwa. Radny Józef Burniak 
wyrażając swoją opinię podkreślił, iż odebrał odczytanie przez Prezydenta 
Miasta wspomnianego wystąpienia jako swoiste kuriozum, ponieważ gminy 
wypowiedziały swoje negatywne stanowisko w kwestii, w której poczynione 
zostały ustalenia pomiędzy szczeblem powiatowym a szczeblem wojewódzkim. 
W związku z tym, zdaniem radnego, Gmina Miejska wkracza w tym wypadku w 
nie swoje kompetencje. Skoro, bowiem powiat chce podjąć takie ryzyko, 
województwo również, to jedynymi właściwymi organami dla oceny zasadności 
tego przedsięwzięcia będą Rada Powiatu oraz Sejmik Województwa. Radny 
uznał, że interpretacja ta prowadzi do pomieszania kompetencji samorządów. 
Tym bardziej, że z informacji przedłożonej przez Pana Prezydenta nie wynika, 
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czy jest to porozumienie, które będzie obowiązywało na stałe, czy też na czas 
określony, np. roku lub dwóch lat. 

 
Odnosząc się do wypowiedzi Radnego Józefa Burniaka, Prezydent Miasta 

Piotr Roman podkreślił, iż negacja pomysłu porozumienia pomiędzy powiatem a 
województwem w przedmiocie dróg nie była jego inicjatywą a sformułowanym 
podczas konwentu stanowiskiem wójtów, burmistrza oraz prezydenta. 
Poinformował, że uznał za stosowne zapoznać Radę Miasta z tym faktem, 
ponieważ jego zdaniem stanowisko to nie jest tylko i wyłącznie ingerencją w 
sprawy niezależnego podmiotu, jakim jest z cała pewnością Samorząd 
Powiatowy. Prezydent Miasta wskazał przy tym na dwa argumenty 
przemawiające za jego stanowiskiem w przedmiotowej kwestii.  

Po pierwsze, rzecz dotyczy bardzo ważnego zagadnienia, jakim jest stan 
dróg w mieście oraz faktem przypisywania odpowiedzialności za stan dróg w 
mieście Samorządowi Miejskiemu oraz Prezydentowi Miasta, niezależnie od 
tego, jaki podmiot jest faktycznym zarządcą drogi. Porozumienie zawarte 
pomiędzy Powiatem a Województwem dotyczy dróg w mieście o charakterze 
strategicznym, w remoncie których niejednokrotnie Miasto partycypuje, 
ponosząc ogromne wydatki. Należy tu wymienić remonty takich dróg jak 
choćby ul. Łokietka, Garncarskiej czy też ul. Jeleniogórskiej.  Drogi 
wojewódzkie, jak podkreślił Prezydent Miasta, stanowią swoisty kręgosłup 
miasta. Nie jest więc obojętnym fakt, kto będzie tymi drogami administrował i 
kto będzie odpowiadał za ich utrzymanie, niezależnie od tego, że widoczne są  
pewne oznaki poprawy od czasu, kiedy Pan Wicestarosta Chwojnicki zajął się 
tymi drogami. Obawy, dotyczą również możliwości utrzymania na identycznym 
poziomie stanu dróg wojewódzkich w całym województwie dolnośląskim.  

Po drugie, kwestią bardzo istotną, jest dofinansowywanie przez Miasto  
remontów dróg zarówno powiatowych jak i wojewódzkich. Dofinansowanie 
odbywa się najczęściej na poziomie 50%, w związku z czym zasadną jest obawa 
przed ewentualnym ponoszeniem kosztów remontów dodatkowych dróg. Pięciu 
przewodniczących pięciu gmin z naszego powiatu, jednogłośnie wyraziło 
sprzeciw. Dlatego też Prezydent Miasta postanowił odczytać tę informację na 
sesji Rady Miasta (tym bardziej, że nie była ona odczytana na sesji Rady 
Powiatu).  
 
 Następnie w dyskusji zabrał głos Radny Józef Burniak, który ponownie  
poprosił o udzielenie odpowiedzi na jego pytanie, dotyczące GS nr 3. W 
związku z tym, że budynek stoi pusty od dwóch lat, Radny zapytał, czy została 
już podjęta decyzja co do dalszych losów wspomnianego budynku.    
 
 Przewodnicząca Rady Miasta, odnosząc się do wypowiedzi radnego 
Józefa Burniaka, poinformowała, że dalsze losy budynku zależą od zakończenia 
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sporządzanej dokumentacji remontowej budynku, natomiast do tego czasu 
budynek administrowany będzie przez MZGM.  
 
 W kwestii tej ponownie głos zabrał Prezydent Miasta, który 
poinformował, że budynek nie stał pusty, ponieważ podczas gruntownych 
remontów szkół budynek ten pełnił funkcję zastępczą, między innymi dla 
Gimnazjum Samorządowego Nr 3. Jest prawdopodobne, że w przedmiotowym 
budynku będą odbywały się zajęcia lekcyjne dla uczniów Szkoły Podstawowej 
nr 5, podczas remontu ich szkoły. Dlatego też nie zachodzi potrzeba 
przyspieszenia procesu decyzyjnego, co do dalszego przeznaczenia budynku. 
 Obecnie zlecono sporządzenie ekspertyzy, która dostarczy informacji w 
przedmiocie prognozowanych kosztów remontu tego budynku. Należy mieć na 
względzie okoliczność, którą może wykazać zlecona ekspertyza, mianowicie 
może wskazywać na nieopłacalność remontu budynku ze względu na jego zbyt 
wysokie koszty. W takiej sytuacji konieczne będzie podjęcie decyzji o 
wyburzeniu budynku. Prezydent Miasta podkreślił, iż o losach omawianej 
nieruchomości zadecyduje Rada Miasta po rozważeniu wyników przedłożonej 
jej ekspertyzy.   
  
 Przewodnicząca Rady Miasta udzieliła głosu Panu Cezariuszowi 
Rudykowi. 
 
  Radny Cezariusz Rudyk nawiązał do odczytanego przez Prezydenta 
Miasta stanowiska konwentu wójtów, burmistrza oraz prezydenta, wnosząc o 
podanie celu przekazania tej informacji. Zdaniem Radnego działanie Prezydenta 
Miasta stanowiło wkroczenie w kompetencje innych organów oraz innych rad. 
Radny wyraził opinię, iż uznał tę informację za zbędną. Podkreślił również, że 
obecność na sesji Starosty mogłaby być pomocna w wyjaśnieniu niektórych 
spraw. Ponadto stwierdził, że Prezydent Miasta wprowadza bałagan 
informacyjny. 
 
 Prezydent Miasta Piotr Roman odpowiedział, że przedstawiana Radzie 
Miasta informacja, jest informacją o najważniejszych działaniach Prezydenta 
Miasta, nie natomiast Rady, w związku z czym, to  Prezydent Miasta decyduje o 
tym, czy dana informacja jest na tyle ważna by ją przedstawić Radzie. Zdaniem 
Prezydenta Miasta przedstawione stanowisko konwentu, dotyczące 
porozumienia Powiatu z Województwem w sprawie przejęcia przez Powiat dróg 
wojewódzkich, jest kwestią ściśle związaną z funkcjonowaniem jednej z 
najważniejszych i najbardziej niedoinwestowanych dziedzin w mieście. 
Prezydent Miasta podkreślił, że  jeżeli wójtowie, burmistrz i prezydent pragną 
poinformować Radę Powiatu, że w przypadku przejęcia dróg wojewódzkich 
rozważą możliwość ograniczenia pomocy z budżetu gmin na utrzymanie i 
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remonty dróg powiatowych, to jest to z całą pewnością informacja bardzo 
ważna.  
 

 
Przewodnicząca Rady Miasta zamknęła dyskusję w tej sprawie. 

 
 Następnie głos zabrał radny Józef Burniak. Wyraził niezadowolenie ze 
sposobu prowadzenia obrad przez Przewodniczącą Rady Miasta. 
 
 Przewodnicząca Rady Miasta stwierdziła, że Rada informację Prezydenta 
przyjęła do akceptującej wiadomości. 

 
 

5.2. Przewodniczącego Rady Miasta o ważniejszych działaniach podjętych 

w okresie międzysesyjnym.  

 

Informację przedstawiła Przewodnicząca Rady Miasta Janina Urszula 
Piestrak – Babijczuk, która poinformowała, że: 

• brała udział wraz z delegacją z Urzędu Miasta w obchodach 68 rocznicy 
wybuchu II wojny światowej, składając kwiaty pod pomnikiem II Armii 
Wojska Polskiego; 

• brała udział wraz z osobami niepełnosprawnymi z terenu miasta i powiatu 
bolesławieckiego w VIII Pielgrzymce Osób Niepełnosprawnych do 
Krzeszowa; 

• uczestniczyła w rozpoczęciu roku szkolnego 2007/2008 w Gimnazjum 
Samorządowym Nr 2 i Miejskim Zespole Szkół Nr 2; 

• brała udział w uroczystych obchodach Dnia Sybiraka; 

• Komisje stałe Rady Miasta odbyły swoje posiedzenia w dniach 19, 20, 21 
i 25 września br., na których zaopiniowały skierowane na dzisiejszą sesję 
projekty uchwał; 

• w okresie międzysesyjnym podczas dyżurów przyjęła jednego interesanta.  

 

Przewodnicząca Rady Miasta stwierdziła, że Rada w/w informację przyjęła 
do akceptującej wiadomości 

 
 Przewodnicząca Rady Miasta zarządziła 30 min. przerwę w posiedzeniu, 
podczas której w Pałacu Ślubów wręczone zostały stypendia naukowe dla 
dzieci. Przerwa trwała od 10:00 do 10:30.  
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Ad 6. Interpelacje, zapytania i wnioski radnych.  

 

Przewodnicząca Rady Miasta przypomniała, że zgodnie z § 40 Statutu 
Miasta Bolesławiec interpelacje, zapytania i wnioski radnych winny być 
składane na ręce Przewodniczącego Rady Miasta w formie pisemnej. 

 
W okresie międzysesyjnym do Referatu Organów Gminy Miejskiej 

wpłynęła pisemna interpelacja radnego Mirosława Sakowskiego w sprawie 
zorganizowania debaty na temat: „Kierunki rozwoju kultury oraz rola instytucji 
kultury w Bolesławcu” z udziałem Radnych oraz osób zainteresowanych. 

 
Radny Mirosław Sakowski, odnosząc się do złożonej przez siebie 

interpelacji, podziękował Z-cy Prezydenta Miasta Maciejowi Małkowskiemu za 
pozytywne rozpatrzenie złożonej przez niego w dniu 20 września br. 
interpelacji. Poinformował również, iż warsztaty odbędą się w dniu                            
4 października 2007 r. o godz. 16:00 i poprowadzi je  Pan Mariusz Wróbel.  
 

6.1. radny Eugeniusz Kowalski 

6.1.1. Czy w roku 2008 rozpocznie się przebudowa ul. Ceramicznej (w kierunku 
do skrzyżowania ul. Ceramicznej i Mostowej w kierunku Bolesławic)? 
 
 

   ZAŁĄCZNIK NR 5 

 

6.2. radny Andrzej Czeczutka  

6.2.1. Droga Kubika to jest droga powiatowa, tam są rozsypane worki z 
piaskiem. Już od 3 miesięcy to leży, brzydko to wygląda. Jest to teren,  gdzie 
istnieją zagrożenia powodziowe, ale czekać na deszcze przez pół roku to jest 
kłopot. Prośba o przestawienie worków obok domu, aby ludzie mogli korzystać 
z chodnika. 
 
6.2.2. Jak dalece jest zagrożone rozpoczęcie programu przebudowy drogi ul. 
Zabobrze w związku z trudnościami uzyskania środków pomocowych unijnych 
oraz prawdopodobną decyzją PWiK w sprawie wymiany kanalizacji? 
 
6.2.3. Czy własnymi środkami, systemowo przez okres 3 lat, rozpoczynając od 
2008r., w razie braku wsparcia finansowego, moglibyśmy dokonać tej 
przebudowy odcinkami?  

  

  ZAŁĄCZNIK NR 6 
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6.3. radny Hubert Prabucki 

6.3.1. Podziękowania dla Pana Prezydenta i dla wydziału komunalnego za 
wykonanie przejścia przez ul. Kosiby w ciągu pieszym z ul. Kopernika. 
Czekaliśmy na to przejście dosyć długo. Jest to droga wojewódzka. Ludzie 
dziękują, a w szczególności osoby starsze. 
 
6.3.2. W dniu 15 marca 2007r. odbyło się spotkanie przedstawicieli Spółdzielni 
Mieszkaniowej „Bolesławianka”, PWiK oraz Urzędu Miasta z udziałem 
mieszkańca ul. Starzyńskiego Pana Stefana Łomnickiego w sprawie stanu 
technicznego sieci wodociągowej w ulicy Starzyńskiego; chodzi tutaj o odcinek 
znajdujący się przy domkach w zabudowie szeregowej. Ze spotkania 
sporządzono notatkę podpisaną przez Pana Prezydenta, pytanie jest następujące, 
jaki jest stan realizacji ustaleń zawartych w tej notatce? Proszę Państwa, w tej 
notatce można przeczytać między innymi ustalenia, przedstawiciele Spółdzielni  
oświadczają, że sieć wodociągowa i przyłącza wodociągowe zasilające budynki 
szeregowe są w złym stanie technicznym. Spółdzielnia wystąpi do Prezydenta 
Miasta o ujęcie przebudowy sieci wodociągowej w planie rozwoju i 
modernizacji urządzeń wodociągowych, urządzeń kanalizacyjnych 
przedsiębiorstwa na lata 2007 – 2013. Czy wystąpiła spółdzielnia, jeśli tak, to co 
dalej? Po zamieszczeniu w planie rozwoju i modernizacji budowy 
przedmiotowej sieci i opracowaniu przez PWiK projektu, właściciele budynku 
wystąpią do PWiK o wydanie warunków technicznych podłączenia. Przyłącza 
wodociągowe wykonają natomiast właściciele budynków na koszt własny.  
 
 

 
 

 
 
6.4. radny Leszek Chudzik 

6.4.1. Jaki jest stan zaawansowania prac związanych z budową barierki 
ochronnej przy ul. II Armii Wojska Polskiego? Chodzi o łącznik ul. Zabobrze.  
 
6.4.2. Co się stało z dwiema literkami w nazwie Miasto Bolesławiec? Powinno 
być Bolesławiec Śląski, a jest tylko Bolesławiec we wszystkich dokumentach 
urzędowych.  
 

   ZAŁĄCZNIK NR 7 
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6.5. radna Ewa Ołenicz-Bernacka 

6.5.1. W związku z informacją, jakiej udzielił na sierpniowym posiedzeniu Rady 
Miasta Pan Janusz Kalisz, Dyrektor Wojewódzkiego Szpitala dla Psychicznie i 
Nerwowo Chorych, dotyczącą stanu budynków, w którym przebywają 
bezdomni. Pytam, czy i jakie działania zostały podjęte przez Pana Prezydenta i 
właściwych urzędników w tej sprawie? Jak będzie rozwiązany problem 
schroniska dla bezdomnych na czas zbliżającej się zimy? 
 

   ZAŁĄCZNIK NR 8 

 

6.6. radny Paweł Dul 
6.6.1. Pytanie dotyczy tuneli w Rynku, chodzi tu o okratowanie ich. Jest to 
bardzo ważna sprawa, gdyż stan sanitarny tych obiektów jest w opłakanym 
stanie. Mamy piękny Rynek, pięknie oświetlony a te nasze tunele dookoła 
wyglądają jak szalety. 
 

   ZAŁĄCZNIK NR 9 

 
6.7. radny Mirosław Sakowski 

6.7.1. Sprawa dotyczy sprzedaży gruntu pod budowę garaży. Zwrócili się do 
mnie mieszkańcy budynku przy ul. Wojska Polskiego nr 6 z prośbą o 
interwencję. Blisko dwa lata temu złożyli wniosek o sprzedaż gruntu, który się 
znajduje w pobliżu tego budynku. Wielokrotnie rozmawiali w tej sprawie z 
urzędnikami, jak widać bezskutecznie. Moja prośba jest taka, żeby Pan 
Prezydent zajął się tą sprawą i podał przyczyny opieszałości pana 
pracowników. Proszę o odpowiedź na piśmie. 

 
  ZAŁĄCZNIK NR 10 

 
6.8. radny Bolesław Nowak 

6.8.1. Nawierzchnia ulicy Staszica na odcinku od skrzyżowania z ulicą Góralską 
do skrzyżowania z ulicami Cieszkowskiego i Wróblewskiego bezwzględnie 
wymaga remontu, zarówno jezdni jak i chodników. Liczne uszkodzenia 
nawierzchni, wystające studzienki kanalizacyjne oraz ubytki w płytach 
chodnikowych, stanowią znaczne utrudnienie dla użytkowników drogi. 
Podczas opadów tworzą się na jezdni zastoiny wody, które stwarzają 
niebezpieczeństwo. Ze względu na duże natężenie ruchu na tym odcinku ulicy 
Staszica, naprawa drogi jest sprawą niecierpiącą zwłoki. W związku z 
powyższym zwracam się do Pana Prezydenta o interwencję w sprawie u 
zarządcy drogi. 

6.8.2.  Kolejnym problemem, na który chciałbym zwrócić uwagę Pana  
Prezydenta i Państwa Radnych jest straszliwy odór wydobywający się ze 
studzienek kanalizacyjnych przy ul. Staszica. Problem specyficznego zapachu, 
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utrudniającego życie mieszkańcom okolicznych domostw, zaczął się po 
remoncie kanalizacji przy ul. Staszica. Najbardziej dokuczliwy jest ten zapach 
na odcinku ulicy Staszica pomiędzy skrzyżowaniami z ulicami Stolarską oraz 
Graniczną. Stanowi on ogromny problem, ponieważ uniemożliwia mieszkańcom 
ul. Staszica otwieranie okien czy przebywanie na terenie swojej posesji. W 
związku z powyższym zwracam się do Pana Prezydenta o pilną interwencję w 
tej sprawie. 
  

ZAŁĄCZNIK NR 11 
 
6.9. radna Irena Dul    

6.9.1.  Wysoka Rado, Pani Przewodnicząca, Panie Prezydencie. Już kilkakrotnie 
wnosiłam interpelacje w sprawie stłuczek samochodowych na ulicach naszego 
miasta. Rozbite szkło zalega po takiej stłuczce na jezdniach aż do rozjedżenia  
go przez samochody. Stwarza taki stan zagrożenie do kolejnych stłuczek, 
ponieważ kierowcy wykonują różne manewry w celu ominięcia rozbitego 
szkła.  

   Panie Prezydencie, użytkowników dróg nie interesuje, kto nimi 
administruje. Mieszkańcy dzwonią do mnie jako do tej radnej, która ujmowała 
się  za utrzymaniem należytego stanu dróg.  

  Panie Prezydencie, mieszkańcy naszego miasta nie muszą prosić, im po 
prostu należy się bezpieczna, oczyszczona zaraz po wypadku drogowym ulica, 
bo ostatnio szkło zalegało na skrzyżowaniu ulic Tyrankiewiczów i Karola 
Miarki. 

  Dlatego kolejny raz proszę Pana Prezydenta o poważne potraktowanie 
mojej interpelacji i podjęcie koniecznych działań, aby mieszkańcom żyło się 
bezpieczniej. 

 
ZAŁĄCZNIK NR 12 

 
 
6.10. radny Józef Pokładek 

6.10.1. Pani Przewodnicząca, Panie Prezydencie. Co prawda Pan radny Burniak 
na samym początku sesji podnosił sprawę tego pisma, które wpłynęło do 
wszystkich radnych. Bardzo bym prosił Pana Prezydenta, żeby odniósł się do 
tego pisma w odpowiedzi na interpelacje. Pisma od Starosty Bolesławieckiego, 
skierowanego do Prezydenta Miasta w sprawie siedziby starostwa. 

 
 
 
 
 
 



 13

Ad 7. Informacja o realizacji budżetu za I półrocze 2007r. 

 
Przewodnicząca Rady Miasta poinformowała, iż informację o realizacji 

budżetu za I półrocze 2007 r. radni otrzymali w formie zarządzenia                           
Nr 228/07 Prezydenta Miasta Bolesławiec z dnia 30 sierpnia 2007r. w terminie 
statutowym. Informacja została pozytywnie zaopiniowana przez wszystkie 
Komisje Rady Miasta oraz uzyskała pozytywną opinię RIO. Przewodnicząca 
Rady Miasta zwróciła się do Radnych z zapytaniem czy uznają za konieczne 
przedstawienie opinii RIO przez przewodniczącego Komisji Rewizyjnej? 
  
 Głos zabrał radny Hubert Prabucki, który odniósł się do sprawozdania w 
części dotyczącej rozdziału 75095 (pozostała działalność). W szczególności, 
przywołując finansowane z budżetu miasta składki np. na Stowarzyszenie  
Euroregionu NYSA w kwocie 32. 787 zł,  Związek Miast Polskich w kwocie              
8. 000 zł, Dolnośląską Organizację Turystyczną w kwocie 3. 300 zł, Instytut 
Partnerstwa Publiczno-Prywatnego w kwocie 3. 600 zł, Radny zapytał o 
zasadność wszystkich wydatków poczynionych na ten cel oraz wniósł o 
przeanalizowanie wydatkowanych kwot i ewentualne podjęcie decyzji co do 
rezygnacji z niektórych wydatków.  
 
 Prezydent Miasta Piotr Roman przyjął złożony przez Radnego Huberta 
Prabuckiego wniosek, twierdząc, że konieczna jest systematyczna analiza 
zasadności członkostwa miasta w poszczególnych organizacjach, a w 
konsekwencji analiza kosztów z tym związanych. Podkreślił również, że należy 
zastanowić się nad zmianą profilu Związku Miast Polskich.  Instytut Partnerstwa 
Publiczno-Prywatnego, do którego Bolesławiec wstąpił w momencie, kiedy 
przewidywano, że będzie on bardzo pomocny przy realizacji wielu 
przedsięwzięć, nie ma obecnie możliwości rzeczywistego pełnienia swojej 
funkcji, z uwagi na obostrzenia i niekorzystne rozwiązania prawne. Instytut nie 
będzie mógł funkcjonować w pełnym wymiarze do czasu uchwalenia nowej 
ustawy, regulującej tę materię.  
  
 Przewodnicząca Rady Miasta oddała następnie głos radnemu Józefowi 
Burniakowi, który zwrócił się o przedstawienie informacji na temat Straży 
Miejskiej, w szczególności w zakresie obecnego oraz planowanego stanu 
zatrudnienia w Straży Miejskiej. 
 
 W odpowiedzi na wniosek Radnego Józefa Burniaka głos zabrał 
komendant Straży Miejskiej - Emil Zając, który poinformował, że na koniec 
2006 r. w Straży Miejskiej zatrudnionych było 16 osób. Decyzją Rady Miasta 
liczba etatów miała się zwiększyć w 2007 r. do 20. Komendant poinformował, 
iż zgodnie z przywoływaną decyzją Rady przeprowadził w br. sześć naborów, 
na skutek których udało się zatrudnić w Straży Miejskiej siedem osób. Niemniej 
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jednak do września, ze Straży Miejskiej odeszło osiem osób. Obecnie w Straży 
Miejskiej zatrudnionych jest 15 strażników.  
 

Radny Stanisław Andrusieczko, nawiązując do poruszanego tematu 
stwierdził, iż patrole Straży Miejskiej były bardziej widoczne na mieście w 
okresie, gdy Straż zatrudniała mniej strażników. Radny poprosił o wyjaśnienie 
tego zjawiska.  

W odpowiedzi na zapytanie radnego głos zabrał Komendant Straży 
Miejskiej, który zadeklarował przygotowanie i przedłożenie Radzie informacji 
dot. statystyki podejmowanych przez Straż Miejską interwencji, których liczba 
w ostatnim czasie uległa zwiększeniu.  

 
Głos w tej sprawie zabrał również Z-ca Prezydenta Miasta Maciej 

Małkowski, który powołał się na wypowiedzi dyrektorów szkół oraz nauczycieli  
podczas ostatniego posiedzenia  Komisji Oświaty, Kultury i Sportu, chwalących 
pracę Straży Miejskiej na rzecz szkół.  

 
 Radny Stanisław Andrusieczko odniósł się do słów Z-cy Prezydenta 
Miasta, podkreślając, iż jego wypowiedz na temat pracy Straży Miejskiej  nie 
dotyczyła szkół lecz pracy na terenie miasta.      
 
 Radny Krzysztof Pieszko zwrócił uwagę na dwa aspekty omawianej  
sprawy. Po pierwsze, wskazał na braki kadrowe w Straży Miejskiej, 
spowodowane niewystarczającą ilością środków finansowych. Po drugie, 
zdaniem Radnego, monitoring, edukacja, pilnowanie szkół i obecność we 
wszystkich miejscach wewnątrz miasta, pilnowanie wysypisk, to zbyt dużo 
zadań do realizacji przez strażników. W związku z tym konieczne jest 
dofinansowanie Straży, by trafiały do niej osobie z profesjonalnym 
przygotowaniem.   
 
 W tej samej sprawie głos zabrał radny Józef Burniak, który nie zgodził się 
ze zdaniem Radnego Krzysztofa Pieszki w kwestii niedofinansowania Straży 
Miejskiej. Radny podkreślił, iż w budżecie zmienianym na obecnej sesji, środki 
finansowe w kwocie 30.000 zł, przeznaczone dotychczas na Straż Miejską 
projektuje się przenieść na inne cele. Świadczy to o tym, ze środki finansowe na 
Straż Miejską są. Jest ich zdaniem Radnego za dużo, gdyż nie są  
wykorzystywane.  
 
 Głos zabrał Pan Prezydent Piotr Roman, który poinformował, iż środki 
finansowe przeznaczone w budżecie na Straż Miejską są wycofywane ze Straży 
ze względu na ruchy kadrowe, które są konsekwencją niskiego uposażenia 
strażników. Dodał, że kiedy powoływano Straż Miejską stan bezrobocia w 
Polsce i w Bolesławcu był zupełnie inny. W Powiatowym Urzędzie Pracy nie 
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było ofert pracy, a zarejestrowanych było dużo więcej osób bezrobotnych niż 
obecnie. Osoby te w poszukiwaniu pracy często przychodziły na dyżury 
poniedziałkowe Prezydenta Miasta w sprawie pracy. W ubiegłym tygodniu 
zostały opublikowane wyniki badań, z których wynika, że w bardzo wielu 
regionach nie ma bezrobocia, a w zasadzie nie ma osób bezrobotnych. Jak 
stwierdził Prezydent Miasta są regiony w Polsce, gdzie struktura wykształcenia i 
popyt nie są równoważne, ten problem pozwolą jednak wyeliminować fundusze 
europejskie. Konsekwencja tej sytuacji jest zdaniem Prezydenta Miasta 
zwalnianie się strażników z pracy w Straży Miejskiej. Często osoby te odchodzą 
do innych instytucji, które również borykają się problemami kadrowymi. 
Zdaniem Prezydenta Miasta obecnie należy być świadomym istnienia 
ogromnych problemów kadrowych, występujących w bardzo wielu instytucjach 
samorządowych, administracyjnych, oświatowych. Niebawem, zdaniem 
Prezydenta Miasta może zabraknąć ludzi do pracy. Przy projektowaniu budżetu 
nie można wyjść poza pewną wielkość wydatków sztywnych. W Polsce w ciągu 
dwóch lat przybyło 2 mln miejsc pracy, co stanowi bardzo dużą liczbę. 
Wszystko to, według Prezydenta Miasta wpływa na obserwowane w ostatnim 
czasie zjawisko ogromnego popytu na pracę i coraz mniejszą jej podaż. 
Konsekwencją tej sytuacji jest konieczność podwyższenia wyceny wartości 
pracy.  
 W tej materii radny Józef Burniak zadał pytanie, czy siatka płac dla Straży 
Miejskiej jest ustalana przez władze samorządowe czy jest to siatka 
ogólnokrajowa.  
 Jeżeli jest to siatka ogólnokrajowa to tam również istnieją możliwości 
manewru, a jeżeli jest to siatka płac ustalana przez władze miasta, to te 
możliwości manewru są zdaniem Radnego tym większe.  
 Radny Jozef Burniak uznał, że należy zastanowić się nad kwestią 
projektowanego wycofania na obecnej sesji środków finansowych, 
przeznaczonych w budżecie na Straż Miejską w kwocie  30.000 zł, gdyż środki 
te można by było przeznaczyć na podwyżkę płac dla strażników, by zapobiec  
ich kolejnym zwolnieniom z pracy. Zdaniem Radnego, dzisiaj wycofujemy 30 
tys. zł, a jutro dowiemy się, że odeszło trzech następnych strażników i okaże się, 
że ponownie mamy do wycofania z budżetu środki, bo środki zostały ze 
względu na fakt, że nie ma strażników.  
  

Pan Prezydent stwierdził, że propozycja Radnego jest godną rozważenia, 
jednakże decyzje podejmowane pospiesznie zazwyczaj nie są dobrymi 
decyzjami. Odejścia z pracy strażników nie są spowodowane tylko wyjazdami 
zarobkowymi do Irlandii, ale również podjęciem pracy w firmach 
ochroniarskich, Policji oraz w wojsku, gdzie funkcjonariusze maja uprawnienia 
dużo szersze niż w Straży Miejskiej. Zdaniem Prezydenta Miasta uposażenia 
strażników należy zwiększyć. Problem zwiększenia uposażeń jest problemem  
prawie wszystkich instytucji w naszym mieście, tzw. instytucji budżetowych, 
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które w wyniku ogromnej nierównowagi, która się pojawiła w związku ze 
wzrostem płac w sferze produkcyjnej, zaczyna odczuwać dysproporcje 
pomiędzy płacami ludzi zatrudnionych w sferze produkcyjnej i firmach 
prywatnych, w stosunku do ludzi zatrudnionych w „budżetówce”.  
 
 Swoją opinie w dyskusji wyraziła Radna Irena Dul, która pochwaliła 
działania Straży Miejskiej. 
  

Przewodnicząca Rady Miasta poddała pod głosowanie przyjęcie do 
akceptującej wiadomości informacji o realizacji budżetu za I półrocze  2007r. 
 
 Rada Miasta większością głosów tj. 16 głosami „za”, 2 osoby 
„wstrzymały się”, zaakceptowała informację o wykonaniu budżetu za I półrocze 
2007r. 

 
ZAŁĄCZNIK NR 13 

 
Ad  8. Projekty uchwał Rady Miasta: 

 

Ad 8.1. w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych z 

mieszkańcami miasta Bolesławiec za pośrednictwem wyspecjalizowanego 

podmiotu na potrzeby opracowania Planu Rozwoju Lokalnego oraz 

Lokalnego Planu Rewitalizacji miasta Bolesławiec  

 

 

Przedmiotowy projekt uchwały radni otrzymali w terminie statutowym. 
 

Rada Miasta postanowiła odstąpić od referowania projektu uchwały 17 
głosami „Za”. Jedna osoba nie brała udziału w głosowaniu.  
  
 Radna Irena Dul zwróciła się do Prezydenta Miasta ze stwierdzeniem, iż 
problem rewitalizacji miasta wymaga pełnej informacji i konsultacji z 
właścicielami mieszkań i lokali użytkowych w tej części miasta, która ma być 
przeznaczona do rewitalizacji. Z rozmów przeprowadzonych z mieszkańcami 
wynika, że brak jest obecnie ze strony Urzędu Miasta jakiś jasnych, prostych w 
odczytaniu informacji na ten temat. Jest to powodem obaw mieszkańców, co do 
wysokości części kosztów, które mieli by ewentualnie ponieść w związku z 
realizacją tego przedsięwzięcia. Niektóre osoby obawiają się, że nie będzie ich 
stać na współfinansowanie tego programu. Dlatego też Radna Irena Dul  
zwróciła się  do Prezydenta Miasta, by odpowiednie służby Urzędu Miasta, 
przed opracowaniem Lokalnego Planu Rewitalizacji miasta Bolesławiec, 
zorganizowały spotkania z bezpośrednio zainteresowanymi mieszkańcami, w 



 17

celu uniknięcia w przyszłości niepotrzebnych nieporozumień i odmów bądź 
sprzeciwów mieszkańców, których będzie realizacja przedsięwzięcia dotyczyła.    
 
 Głos zabrał Architekt Miasta Piotr Żak, wyjaśniając, że konsultacje 
społeczne mają na celu spotkanie z mieszkańcami miasta. Przy czym konieczne 
jest dokonanie wyboru podmiotu, który owe konsultacje przeprowadzi, 
zorganizuje spotkanie informacyjno –warsztatowe z mieszkańcami, skonstruuje 
ankietę kwestionariuszową, zbierze dane, opracuje raport z badań oraz 
przeprowadzi dwa spotkania z mieszkańcami i z podmiotami gospodarczymi.     
Następnie wszystkie istotne informacje zawarte zostaną w Lokalnym Programie 
Rewitalizacji, który będzie przyjmowany do realizacji. Architekt Miasta 
poinformował, iż zmianie uległy wytyczne Regionalnego Programu 
Operacyjnego. Miasto wskazywało parę obszarów do rewitalizacji, której koszt 
szacowany jest na 14 lub 15 mln zł. Architekt Miasta poinformował, iż 
opracowany jest już program Nowej Starówki - dokumentacja techniczna.   
Wszystkie wspólnoty będą zapraszane do wypowiedzenia się w kwestii czy chcą  
partycypować w kosztach remontu poszczególnych kamienic w wysokości do 
15% kosztorysu. Ten etap zacznie się w październiku. Jeżeli wspólnota 
stwierdzi, że nie stać jej na poniesienie takich kosztów, dana kamienica 
wyłączona będzie z programu. 
 
 Rada Miasta jednogłośnie, tj. 18 głosami „Za” przyjęła uchwałę                        
w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych z mieszkańcami miasta 
Bolesławiec za pośrednictwem wyspecjalizowanego podmiotu na potrzeby 
opracowania Planu Rozwoju Lokalnego oraz Lokalnego Planu Rewitalizacji 
miasta Bolesławiec. 
 
8.2.  w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmian studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta 

Bolesławiec 

 
Przedmiotowy projekt uchwały radni otrzymali w terminie statutowym. 
 

 Rada Miasta postanowiła odstąpić od referowania projektu uchwały. 
Radny Józef Pokładek zawnioskował przejście do głosowania nad projektem 
uchwały. 
 
 Rada Miasta jednogłośnie, tj. 18 głosami „Za” przyjęła uchwałę w 
sprawie przystąpienia do sporządzenia zmian studium uwarunkowań i 
kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Bolesławiec.  
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8.3.  w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla terenu zlokalizowanego przy ul. 

Zgorzeleckiej w  Bolesławcu 

 
Przedmiotowy projekt uchwały radni otrzymali w terminie statutowym. 
 
Projekt uchwały zreferował Piotr Żak, uzasadniając, że zmiana planu 

zagospodarowania przestrzennego dla terenu zlokalizowanego przy                         
ul. Zgorzeleckiej uwarunkowana jest tym, iż   działka zlokalizowana w trójkącie 
ul. Zgorzelecka, Łokietka, Górne Młyny, winna mieć identyczne zapisy jak 
obszar, który był dyskutowany w marcu bieżącego roku. Zmienili się właściciele 
tej nieruchomości i wspólnie będą realizować całą zabudowę tej galerii, która 
prawdopodobnie powstanie. Stąd wymóg, by te same były zapisy na działce tej, 
która została sprzedana w przetargu 1,5 roku temu, jak na tej prywatnej, 
niedużej 400 m działce. 

 
Przewodnicząca Rady Miasta oddała głos Cezariuszowi Rudykowi. 
 
Radny Cezariusz Rudyk poinformował Radę, iż w przerwie rozmawiał z 

właścicielem działki, z której to rozmowy dowiedział się, że omyłkowo został 
wpisany współczynnik zabudowy dla tej działki. Powinien być 1, a zrobiło się 
na planie 0,1. Radny zapytał o przyczyny takiego zapisu.  

 
Odpowiedzi udzielił Piotr Żak, który poinformował, że współczynnik 

zabudowy działki dla terenu większego wynosi 1,0, natomiast tutaj jest 0,1. 
Również współczynniki wysokości są inne: 18 m była galeria – było wpisane 15 
m. Ta działka była przeznaczona pod zabudowę jednej pojedynczej kamieniczki. 
W projekcie, który został przyjęty do realizacji, zakłada się wybudowanie 
takiego zespołu kamienic, natomiast powstał pomysł, aby wybudować tam 
galerię. Na tej działce współczynniki należy skorygować, wysokość dostosować 
do zabudowy galerii. Parkingi podziemne, które były nakazane w poprzednim 
planie trzeba będzie też skorygować tak, aby można było realizować zabudowę 
w całości. Współczynnik był inny niż przyjęty, ale również inne współczynniki 
zostały zmienione, należy je dostosować do tego trójkąta.  
 
 

Rada Miasta jednogłośnie, tj. 18 głosami „Za” przyjęła uchwałę  w 
sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenu zlokalizowanego przy ul. Zgorzeleckiej w  
Bolesławcu   
 

 O godz. 11
10  
wyszedł Radny Hubert Prabucki. 
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8.4. w sprawie ustalenia liczby przeznaczonych do wydania w 2008 roku 

nowych licencji na wykonywanie transportu drogowego taksówką 

 

Przedmiotowy projekt uchwały radni otrzymali w terminie statutowym. 
 

 Radny Józef Burniak zawnioskował przejście do głosowania nad 
projektem uchwały. 
 
   Rada Miasta większością głosów tj. 17 głosami „Za”, jeden radny nie 
brał udziału w głosowaniu, przyjęła uchwałę w sprawie ustalenia liczby 
przeznaczonych do wydania w 2008 roku nowych licencji na wykonywanie 
transportu drogowego taksówką.  
 
8.5. w sprawie zmiany uchwały Nr IV/24/06 Rady Miasta Bolesławiec z 

dnia 29 grudnia 2006r. w sprawie szczegółowych zasad trybu 

udzielania i rozliczania dotacji przedmiotowych 

 

Przedmiotowy projekt uchwały radni otrzymali w terminie statutowym. 
 
Radny Józef Burniak zawnioskował przejście do głosowania nad 

projektem uchwały. 
 
Rada Miasta większością głosów, tj. 17 głosami „Za”, jeden radny nie 

brał udziału w głosowaniu, przyjęła uchwałę w sprawie zmiany uchwały Nr 
IV/24/06 Rady Miasta Bolesławiec z dnia 29 grudnia 2006r. w sprawie 
szczegółowych zasad trybu udzielania i rozliczania dotacji przedmiotowych.  

 
O godz. 11

15
 powrócił radny Hubert Prabucki 

 
8.6. w sprawie zmian w budżecie miasta na 2007r.  

 

 

Przedmiotowy projekt uchwały radni otrzymali w terminie statutowym. 
 

Rada Miasta jednogłośnie, tj. 18 głosami „Za” przyjęła uchwałę w 
sprawie zmian w budżecie miasta na 2007r.   
 
8.7. o wyborze ławników do sądów powszechnych na kadencję 2008 – 

2011 

 

Przedmiotowy projekt uchwały radni otrzymali w terminie statutowym. 
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8.7.1. Sprawozdanie Przewodniczącego Zespołu Opiniodawczego powołanego 
uchwałą IX/72/07 Rady Miasta Bolesławiec z dnia 30 maja 2007r. w 
sprawie przygotowania wyborów ławników do sądów powszechnych. 

 
Sprawozdanie złożyła przewodnicząca Zespołu Opiniodawczego  

Małgorzata Goleńska. 
 

Przewodnicząca poinformowała, że Zespół spotykał się dwukrotnie w 
sprawie przygotowania wyborów ławników do sądów powszechnych. Podczas 
tych spotkań Zespół zapoznał się z kandydaturami, omówił procedury 
zmierzające do przyjęcia przez Radę Miasta uchwały o wyborze ławników do 
sądów powszechnych na kadencję 2008 – 2011. Członkowie zespołu dokonali 
weryfikacji zgłoszonych kandydatur. Zespół zaopiniował kandydatów, wzory 
kart do głosowania w wyborach ławników oraz projekt uchwały o wyborze 
ławników do sądów powszechnych na kadencję 2008 – 2011. 
  

Radny Józef Burniak zawnioskował, by na listach kandydatów na 
ławników oprócz imienia i nazwiska znalazła się przynajmniej informacja o 
wykształceniu kandydata oraz informacje dotyczące doświadczenia kandydata w 
sprawowaniu funkcji ławnika. Jako trzecią pożądaną informację o kandydacie 
Radny wymienił wiek.  
  

Radna Małgorzata Goleńska powtórzyła, iż Zespół Opiniodawczy zebrał 
się dwukrotnie. Na pierwszym posiedzeniu została omówiona procedura wyboru 
ławników, natomiast na drugim spotkaniu członkowie Zespołu mieli czas na 
zapoznanie się z kandydaturami tzn. z informacją o kandydatach. Pozostali radni 
mieli możliwość zapoznania się z informacją o kandydatach na ławników w 
Referacie Rady.  
 
 Radny Józef Burniak dodał, że Zespół Radnych powinien dokonywać 
ocen w imieniu Radnych. Poprosił jednocześnie o odczytanie informacji o 
wykształceniu kandydatów na ławników. 
  
 Radna Małgorzata Goleńska w odpowiedzi na wniosek radnego Józefa 
Burniaka odczytała informację o wykształceniu kandydatów na ławników. 
 
8.7.2. Powołanie Komisji Skrutacyjnej 
 

Przewodnicząca Rady, zgodnie z porządkiem obrad, zarządziła powołanie 
3 osobowej Komisji Skrutacyjnej. Do składu Komisji Skrutacyjnej 
Przewodnicząca zaproponowała kandydaturę Radnego Eugeniusza 
Kowalskiego, natomiast Radny Mirosław Sakowski zgłosił Radną Ewę  
Ołęnicz-Bernacką, a Radny Janusz Kozioł Radnego Pawła Dula.  
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Radni wyrazili zgodę na kandydowanie. 
 
Rada Miasta powołała Komisję Skrutacyjna większością głosów, tj. 17 

głosami „Za”, jeden radny nie brał udziału w głosowaniu.  
 
 
8.7.3. Wybory ławników  

 
Przewodnicząca zarządziła 10 min. przerwy, od godz. 1135 do godz. 1145 . 

 
 Po przerwie Przewodnicząca Rady wznowiła obrady, udzielając głosu   
Radnej Ewie Ołenicz-Bernackiej, która poinformowała, że Komisja Skrutacyjna 
ukonstytuowała się, w składzie:  

1. Eugeniusz Kowalski – członek Komisji,  
2. Paweł Dul – członek Komisji, 
3. Ewa Ołenicz-Bernacka- Przewodnicząca Komisji. 

 
Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej zapoznała Radę z procedurą 
głosowania na ławników.  

 
 Radny Józef Pokładek poddał pod rozwagę propozycję, aby rozdać karty 
wszystkim i nie wyczytywać nazwisk Radnych, natomiast wyczytywać je przy 
głosowaniu.  
 
 Radny Hubert Prabucki zwrócił uwagę na fakt, że jeżeli głosowanie 
odbywa się przy stolikach, to nie jest zachowany wymóg tajności tego 
głosowania. 
 
 Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej - Radna Ewa Ołenicz-Bernacka 
odpowiedziała, że głosowanie jest tajne, stąd troska o zachowanie pewnych 
procedur. Poinformowała, ze zachowanie procedury nie jest związane z niczyim 
strachem ale z zasadą dochowywania ustalonych wcześniej reguł.  
 
 Następnie głos zabrała Przewodnicząca Zespołu Opiniodawczego Radna 
Małgorzata Goleńska, która poinformowała, że zespół rozważał trzy warianty 
wyborów ławników i opowiedział się za wariantem, w którym Rada Miasta 
otrzymała listy „rankingowe” kandydatów na ławników zaopiniowane przez 
Zespół, który na pozycjach odpowiadających liczbie wybieranych kandydatów 
do poszczególnych sądów umieścił osoby zaopiniowane i wskazane przez 
Zespół. W  dalszej kolejności listy w porządku alfabetycznym umieszczeni 
zostali pozostali kandydaci.  Zespół jednogłośnie skorzystał z tej możliwości. 
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8.7.4. Przerwa: w trakcie przerwy odbyło się posiedzenie Komisji Skrutacyjnej 
 

Przerwa na czas pracy Komisji Skrutacyjnej od godz.1210  do godz. 1310 
 

 Po przerwie na obradach sesji Rady Miasta było obecnych 16 radnych. 
 
 Radni oddając głosy na przygotowanych przez Zespół Opiniodawczy 
kartach do głosowania dokonali wyboru ławników. Komisja Skrutacyjna w 
przerwie obrad Rady Miasta ustaliła listę ławników do Sądów Powszechnych na 
kadencję 2008 – 2011 wybranych przez radnych w głosowaniu tajnym.   
  

Do Sądu Rejonowego w Bolesławcu najwięcej głosów ważnych 
otrzymali: 

 
1. Szczurowska Jadwiga Kazimiera 
2. Jaworska Agata Barbara 
3. Cebulska Wiesława 
4. Cybiniak – Popielińska Teresa 
5. Szydlik Maria 
6. Dul – Korycka Katarzyna Zofia 
7. Kokoszko Marta 
8. Wolak Eugenia 
9. Zimirska Genowefa 
10. Gursztyn Jadwiga 

  
 
Do Sądu Rejonowego do orzekania w sprawach z zakresu prawa pracy   

najwięcej głosów ważnych otrzymali i na ławników – wybrani zostali: 
 

1. Borys Bogumiła 
2. Ratajczak Barbara 
3. Reguła Janina 
4. Wantuch Dorota 
5. Ruchała Józef 
6. Sałaciak Anita Izabela 
7. Zdunek Halina Stanisława 
8. Misiura Czesław 

 
 

Do Sądu Okręgowego w Jeleniej Górze najwięcej głosów ważnych 
otrzymali i na ławników wybrani zostali: 
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1. Błachnia Anna Monika 
2. Buganik Tomasz Jakub 
3. Klementowicz Dominika 
4. Kowalik Roman Józef 
5. Żuraw Anna 
6. Zielińska Małgorzata Maria 
7. Matusiak Dorota 
8. Górecki Krzysztof 

 
 

 
W wyniku głosowania Rada Miasta jednogłośnie, tj. 16 głosami „Za”, 
przyjęła uchwałę o wyborze ławników do sądów powszechnych na 
kadencję 2008 – 2011. 

 
Ad. 9. Sprawy Organizacyjne 

 

9.1. Informacje bieżące dla Rady Miasta 
 
 Radny Hubert Prabucki złożył wniosek, by na kolejną sesję Rady Miasta 
Bolesławiec zaprosić Dyrektora Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji. 
Radny przytoczył przykładowe pytania, na które chciałby uzyskać odpowiedź 
do Dyrektora, w szczególności: 

• dot. stawki za wodę i odbioru ścieków do 2012r., 
• polityki Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji w przedmiocie jego  

komunalizacji  
• struktury organizacyjnej przedsiębiorstwa oraz 
• dot. osób zwolnionych za poprzedniego Dyrektora Przedsiębiorstwa  

Wodociągów i Kanalizacji. 
 
 Radny Józef Burniak zwrócił uwagę Przewodniczącej Rady Miasta, iż jest 
niezadowolony ze sposobu prowadzenia obrad sesji Rady Miasta. 
 
 Przewodnicząca Rady Miasta stwierdziła, że zachowanie radnego Józefa 
Burniak jest od początku kadencji agresywne w stosunku do niej. 
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Ad 10. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski radnych. 

 
Naczelnik Wydziału KO – Grażyna Strzyżewska 

 
6.3.2. dot. stanu technicznego sieci wodociągowej - Sieć wodociągowa, 
zasilająca budynki w zabudowie szeregowej przy ul. Starzyńskiego, należy do 
Spółdzielni Mieszkaniowej Bolesławianka. Mieszkańcy w/w budynków 
rozliczają się ze spółdzielnią, nie natomiast bezpośrednio z PWiK. 

Sieć nie nadaje się do wymiany, ponieważ posadowiona jest 
prawdopodobnie pod samymi budynkami. Należy zatem wybudować nową sieć 
omijającą hydrofornię i zasilającą budynki szeregowe. 
W projekcie planu rozwoju urządzeń wodociągowych i kanalizacyjnych 
finansowanych przez miasto inwestycja jest zaplanowana na rok 2009 r. razem z 
uzbrojeniem w sieć wodociągową terenów przeznaczonych pod zabudowę 
mieszkaniową. 

W roku 2008 Gmina Miejska zleci i sfinansuje wykonanie projektu pod 
warunkiem ujęcia zadania w budżecie miasta. 
 
6.4.1. dot. barierki przy ul. II Armii Wojska Polskiego – Generalna Dyrekcja 
Dróg Krajowych i Autostrad zobowiązała się z początkiem bieżącego roku 
przeprowadzić procedurę przetargową i zamontować barierki przy wyżej 
wymienionej ulicy. Do tej pory nie zostało to wykonane, w związku z czym 
Wydział KO ponownie zwrócił się do Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i 
Autostrad o wykonanie barierek oraz poszerzenie chodnika 

 
 

O godz. 13
40 
wyszedł Pan Radny Hubert Prabucki 

 

 

 

 

 

Prezydent Miasta Piotr Roman 

  

6.4.2. dot. nazwy miasta Bolesławiec Śl. – do 2001r. część nazwy miasta 
„Śląski” używany był przez Pocztę Polską i PKP. Prezydent powołał się na 
rozporządzenie prezesa RM z dnia 30 listopada 1972r. w sprawie utworzenia, 
zniesienia i zmiany granic niektórych miast, gdzie w §16 pkt 2 mowa jest już o 
Bolesławcu, a nie o Bolesławcu Śl.  
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Sekretarz Miasta 

 

6.4.2. można uznać, że „Śląski” jako dopełnienie nazwy miasta ma swoje źródło 
w czasach pruskich (Bunzlau in Schlesien) i nie jest warte kontynuowania. W 
urzędowym spisie nazw miejscowości mamy: Bolesławiec.  
 
 
 Danuta Zielińska 

 

6.5.1. dot. użytkowania budynku przy Wojewódzkim Szpitalu przez PCK – 
poinformowała, że PCK użytkuje 870m2 budynku szpitala nie mając umowy. 
Dodała, że Zarząd PCK prowadzi rozmowy z Urzędem Marszałkowskim w celu 
przejęcia całej nieruchomości. Poinformowała także, że Dyrektor Janusz Kalisz 
oddał sprawę do Sądu i żąda odszkodowania od PCK w wysokości 108 tys. zł 
tytułem utraconych korzyści.  
 
 Sekretarz Miasta 

 

6.5.1. . dot. użytkowania budynku przy Wojewódzkim Szpitalu przez PCK – 
nikt z Zarządu Województwa nie powiedział, że nie przekaże budynku dla PCK. 
Jeśli będzie taka wola PCK, będę namawiał Zarząd  
Województwa do przekazania budynku, ale wpierw Zarząd PCK musi wyrazić 
taką wolę. 
 
 
 Prezydent Miasta 

 
6.6.1. dot. zagospodarowania tuneli w Rynku – kilka tygodni temu odbyło się 
spotkanie z Wojewódzkim Konserwatorem Zabytków, który wyraził zgodę na 
projekt ul. Prusa jako ulicy ceramicznej; zasadzenie zieleni od północnej ściany 
Rynku; zabudowę pierzei przed Sanktuarium. Ponadto jest zaplanowany projekt 
zagospodarowania tunelu obok restauracji Toscano, który ma być wykorzystany 
na potrzeby restauracji. 
 
 Prezydent Miasta 

 

6.9.1. dot. zalegającego na ulicach szkła po stłuczkach samochodowych –
Prezydent Miasta w tej kwestii wypowiedział się pozytywnie, konstatując, że  
zasadnym będzie odpowiedni wniosek w tej kwestii, złożony  nowo 
powołanemu Komendantowi Policji.  
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 Radna Irena Dul zasugerowała możliwość wprowadzenia rozwiązań 
stosowanych w Niemczech, gdzie usunięciem szkła po wypadkach zajmują się 
odpowiednie służby, a kosztami obciąża się sprawcę wypadku. 

 
 Radna Irena Dul opuściła posiedzenie Rady o godz. 14

30 

 

 

 

Prezydent Miasta 

 

6.10.1. dot. pisma Starosty Powiatu w sprawie zmiany planu zagospodarowania 
przestrzennego – wszystkie obiekty Concordii zostały wykupione przez 
Starostwo, którego zamiarem jest umieszczenie instytucji powiatowych w wyżej 
wymienionym budynku (obecny budynek Starostwa Powiatowego, Powiatowy 
Urząd Pracy i instytucje znajdujące się przy ul. Zwycięstwa 9). Prezydent 
Miasta zwrócił uwagę na plany przeznaczenia tego terenu przez władze 
Starostwa. Zaznaczył także, że zmiana planu zagospodarowani przestrzennego 
może prowadzić do zmniejszenia wpływów z podatków. Poinformował, że 
wyżej wymienione pismo ma trafić pod obrady komisji IGPiB i chciałby, aby 
komisja zajęła w przedmiotowej sprawie stanowisko. 

 
 

 I Z-ca Prezydenta 

 

6.1.1. dot. przebudowy ul. Ceramicznej – przewidujemy, że zadanie to będzie 
realizowane dwuetapowo w latach 2008 – 2009, wysokość środków 
przewidzianych na ten cel wynosi 1 mln zł.  
 
6.2.2. dot. remontu ul. Zabobrze – na remont tej ulicy przewidziana jest w 
budżecie kwota 8 mln zł, tj. na wykonanie około 3 km tej drogi. Zaznaczył, że w 
pierwszej kolejności należy w tej drodze wymienić kanalizację, która, mimo, że 
jest zaledwie dwudziestoletnia, wybudowana była starą metodą z betonu i 
azbestu.     
 
 
 
 Prezydent Miasta 

 

6.8.1. dot. nawierzchni ul. Staszica – Prezydent Miasta poinformował, że 
zostaną podjęte stosowne kroki, mianowicie  do Starostwa Powiatowego jako 
zarządcy drogi  zostanie wystosowane odpowiednie pismo.  
 
 I Z-ca Prezydenta 
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6.8.2.  dot. nieprzyjemnych zapachu na ul. Staszica – Jednostka PIU zostanie 
zobowiązana do podjęcia działań mających na celu sprawdzenie wyżej 
wymienionej niedogodności i podjęcia kroków w celu usunięcia tej 
uciążliwości. 
 
 p.o.  Dyrektora MZGM Jarosław Karbowski 

 

6.6.1. dot. zagospodarowania tuneli w Rynku – z powodu braku opinii w 
zakresie bezpieczeństwa pożarowego obiektu budowlanego, dotyczącej wpływu 
montażu krat w bramach od frontu i zaplecza na warunki osób przebywających 
w budynkach oraz przy ewentualnym organizowaniu imprez masowych na 
płycie rynku, projektanci nie chcieli podjąć się montażu krat w przejściach. W 
związku z tym zostało zlecone opracowanie powyższej opinii dla Biura 
Techniczno- Handlowego z Jeleniej Góry. 
 
                                                                                                                                                                                   
 
Protokołowała: 

  
  
 
 

                                                                                                                                                                                                  


